
  

Protokół  nr XLVI/09
z obrad XLVI  nadzwyczajnej sesji Rady Miasta Ełku, która odbyła się w dniu 11 grudnia  
2009 roku  w godzinach  1400    - 1545    w sali konferencyjnej Urzędu Miasta w Ełku.
W obradach uczestniczyło 18 radnych,  na ogólny stan 23 (lista obecności w załączeniu 
do protokółu).  
W sesji nie uczestniczyli radni: Fadrowski Zdzisław, Podwojski Idzi, Wielgat Jan.

 
Porządek obrad:

1. Otwarcie sesji,  stwierdzenie prawomocności.
2. Zatwierdzenie porządku obrad.
3. Rozpatrzenie skargi wniesionej przez Wojewodę Warmińsko-Mazurskiego do 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Olsztynie na uchwałę Rady Miasta 
Ełku w sprawie zmiany lokalizacji i wizerunku Pomnika Walczących o Polskość – 
podjęcie uchwały.

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2009 rok.
5. Stanowisko w sprawie przebiegu linii kolejowej E75 w trasie korytarza TEN-T 

„Rail Baltica”.
6. Sprawy różne i wolne wnioski.
7. Zakończenie obrad.

Do punktu –1-
Na wstępie sesji został odegrany hejnał Miasta Ełku.
Przewodniczący  Rady  Waldemar  Pieńkowski  powitał  wszystkich  zebranych 

i  otworzył  XLVI  nadzwyczajną  sesję  Rady  Miasta  Ełku.   Stwierdził  prawomocność 
obrad. 

   Do punktu –2-  
Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  odczytał  propozycję  porządku 

obrad.
Radny T.Bińczak zwrócił się z zapytaniem o zasadność umieszczenia punktu 6 

w porządku  obrad sesji nadzwyczajnej. Zgłosił wniosek o wykreślenie tego punktu, jeśli 
jest to sesja nadzwyczajna.  

Wywiązała się dyskusja, w trakcie  której wyjaśniono dlaczego sesja ma charakter 
sesji nadzwyczajnej oraz dlaczego znalazł sie ten punkt w propozycji porządku obrad. 

Po wyjaśnieniach radny T.Bińczak wycofał wniosek.
Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski   poddał  pod  głosowanie 

zaproponowany porządek obrad; 19 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw”  i 0 głosach 
wstrzym. - jednomyślnie „za”  radni przyjęli porządek posiedzenia jak wyżej. W trakcie 
głosowania nieobecna radna W.Paczkowska.

Do punktu –3-
W załączeniu do protokołu:

− skarga z dnia 18 listopada 2009 r., znak PN.0914-38/09, 
− projekt  uchwały  w  sprawie  zajęcia  stanowiska  w  związku  ze  skargą  Wojewody 

Warmińsko-Mazurskiego  do  Wojewódzkiego  Sądu  Administracyjnego  w  Olsztynie  na 
uchwałę Rady Miasta Ełku   w sprawie zmiany lokalizacji   i wizerunku Pomnika Walczących 
o Polskość.

Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poprosił  o  opinie  wypracowane 
przez Komisje odnośnie  wyżej wymienionej skargi.
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> Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Bogusław Wisowaty poinformował, że 
Komisja  po zapoznaniu się z  dokumentami  związanymi  ze skargą  zaopiniowała   negatywnie 
skargę  Wojewody  Warmińsko-Mazurskiego  skierowaną  do  Wojewódzkiego  Sądu 
Administracyjnego w Olsztynie na uchwałę Rady Miasta Ełku nr XLII/396/09 z dnia 8 września 
2009 r.  i wnosi o jej odrzucenie. 
>  Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  Tomasz  Makowski 
poinformował, że komisja negatywnie zaopiniowała skargę Wojewody Warmińsko-Mazurskiego 
skierowaną do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Olsztynie na uchwałę Rady Miasta 
Ełku nr XLII/396/09 z dnia 8 września 2009 r. w sprawie zmiany lokalizacji i wizerunku pomnika 
Walczących o Polskość i wnieść o jej odrzucenie.
>  Zastępca  Przewodniczącego  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Rodziny  Adam  Zawadzki 
poinformował, że komisja zaopiniowała negatywnie skargę Wojewody Warmińsko-Mazurskiego 
skierowaną do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Olsztynie na uchwałę Rady Miasta 
Ełku nr XLII/396/09 z dnia 8 września 2009 r. w sprawie zmiany lokalizacji i wizerunku pomnika 
Walczących o Polskość i wnieść o jej odrzucenie.

Radni nie podjęli dyskusji.
Przewodniczący Rady Miasta W.Pieńkowski poddał pod głosowanie negatywne 

zaopiniowanie skargi  oraz podjęcie uchwały; 18 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” 
i 1 głosie wstrzymującym  radni podjęli  Uchwałę Nr XLVI/341/09  w sprawie zajęcia 
stanowiska  w  związku  ze  skargą  Wojewody  Warmińsko-Mazurskiego  do 
Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Olsztynie na uchwałę Rady Miasta Ełku 
w sprawie zmiany lokalizacji i wizerunku Pomnika Walczących o Polskość.
 Uchwała  w  załączeniu  do  protokołu.  W  trakcie  głosowania  nieobecna  radna 
W.Paczkowska.

Do punktu –4-
Projekt  uchwały w sprawie  zmian  w budżecie  miasta  na  rok  2009,  w załączeniu  do 

protokołu.
Skarbnik Miasta  J.  Wróbel  omówił zmiany do budżetu miasta  zgodnie  z  załączonym 

projektem uchwały.  Przedstawił  i  omówił  autopoprawki do przedłożonych  zmian w budżecie 
miasta zawarte   w pismach znak:
− WE.3014/02/2009 z dnia 09.12.2009r.
− SR.0114-59/09 z dnia 10.12.2009r.
Wyżej  zacytowane  pisma  stanowią  załącznik  do  protokołu.  Następnie  w imieniu  Prezydenta 
Miasta   wniósł   o  podjęcie  uchwały  z  uwzględnieniem  kolejnej  autopoprawki  będącej 
konsekwencją  wyżej  wymienionego pisma SR.0114-59/09 z dnia  10.12.2009r.  polegającej  na 
zwiększeniu dochodów i wydatków budżetu ze środków unijnych o kwotę 1 684 080 zł oraz 
połączeniu  zadań  o  których  mowa  w  piśmie,  w   załączniku  wieloletnie  plany  inwestycyjne 
z wyodrębnieniem  udziału środków własnych.

Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poprosił  o  przedstawienie  opinii  przez 
komisje:
>  Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju  Gospodarczego  Romuald  Baranowski 
poinformował, że  komisja  zaopiniowała pozytywnie zmiany w budżecie miasta.
>  Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  Tomasz  Makowski 
poinformował, że komisja zaopiniowała pozytywnie zmiany w budżecie miasta.
>  Zastępca  Przewodniczącego  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Rodziny  Adam  Zawadzki 
poinformował, że Komisja wydała pozytywną opinię odnośnie zmian w budżecie miasta w dziale 
oświata.

Wywiązała  się  dyskusja,  w  trakcie  której  nie  zgłoszono  formalnych  wniosków  do 
zaproponowanych zmian w budżecie miasta.

Przewodniczący Rady Miasta W.Pieńkowski poddał pod głosowanie przedłożony projekt 
uchwały w sprawie jak wyżej z uwzględnieniem autopoprawek;  19 głosami „za”, przy 0 głosach 
„przeciw” i  0 głosach wstrzymujących radni podjęli  Uchwałę  Nr XLVI/432/09  w sprawie 
zmian w budżecie miasta Ełku na 2009 rok. Uchwała  w załączeniu do protokołu.  W trakcie 
głosowania nieobecna radna W.Paczkowska.
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Do punktu –5-   
Przewodniczący Rady Miasta w imieniu Prezydium Rady Miasta zaproponował 

projekt  Stanowiska  Rady  Miasta w  sprawie  przebiegu  linii  kolejowej  E75  w  trasie 
korytarza TEN-T „Rail Baltica”. Projekt stanowiska w załączeniu do protokołu.

Wywiązała się dyskusja, w której głos zabrali:
− Radny  T.Bińczak poinformował,  że  został  poproszony  o  przeredagowanie 

zaproponowanego  stanowiska,  co  tez  uczynił.  Przedstawił  swój  projekt 
stanowiska.

− Prezydent  Miasta  T.Andrukiewicz  poinformował,  że  stanowisko  przedłożone 
przez Przewodniczącego Rady Miasta uwzględnia stanowiska okolicznych miast. 
Treści stanowiska proponowanego przez radnego T.Bińczaka Pan Przeydent nie 
zna. 

− Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  J.Czepułkowski  zaproponował,  aby  radny 
T.Bińczak  jeśli  chce,  aby  dyskutować  i  głosować  nad  stanowiskiem 
zaproponowanym  przez  Niego,  niech  swój  projekt  stanowiska  zgłosi  jako 
formalny wniosek.

− Radny Tomasz Bińczak odczytał swoją propozycję stanowiska i zgłosił formalny 
wniosek o jego przyjęcie przez Rade Miasta.

− Prezydent  Miasta  T.Andrukiewicz  poinformował,  że  propozycja  stanowiska 
radnego  T.Bińczaka  jest  wersją  skróconą  stanowiska  zaproponowanego  przez 
Przewodniczącego  RM.  Nie  ma  między  innymi  argumentów  i  odniesienia  do 
rozwoju gospodarczego  oraz do Via Baltici.

Po wyczerpaniu dyskusji Przewodniczący Rady Miasta W.Pieńkowski poddał pod 
głosowanie wnioski:

− Wniosek  dot.  przyjęcia  propozycji  stanowiska  odczytanego  przez  radnego 
T.Bińczaka; „za” głosował 1, „przeciw” 10 wstrzymało się od głosu 9. Wniosek 
radni odrzucili.

− Wniosek dot.  przyjęcia  autopoprawek zaproponowanym przez Prezydium RM, 
odnośnie  wykreślenia  zdania  „Ponadto  pragniemy  podkreślić,  że  lokalizacja 
szlaku „Rail Baltica” w naszym regionie niewątpliwie przyczyni się do rozwoju 
miasta  i  zwiększy  jego  range  w  okręgu  północno-wschodniej  Polski.”;  za” 
głosowało 19, „przeciw” 0,  wstrzymał się od głosu 1. Radni wniosek przyjęli. 

       Następnie  Przewodniczący Rady Miasta  W.Pieńkowski poddał pod głosowanie 
odczytaną wcześniej treść stanowiska z uwzględnieniem przyjętego wniosku; 19 głosami 
„za” przy 0 głosach „przeciw” i 2 głosach wstrzym. radni podjęli Stanowisko w sprawie 
przebiegu linii kolejowej E75 w trasie korytarza TEN-T „Rail Baltica”. Stanowisko 
w załączeniu do protokołu.

Do punktu –6-            
Przewodniczący Rady Miasta W.Pieńkowski poinformował:

− Komisja  Rewizyjna  przekazała  protokół  z  kontroli  prawidłowości  i  sposobu 
wykorzystania grantów przez stowarzyszenia i organizacje pozarządowe. Protokół został 
zamieszczony na  stronie  internetowej  miasta  w BIP oraz  można  się  z  nim zapoznać 
w Biurze Rady Miasta.

− Odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej  dotyczący udzielenia informacji, czy prawdą jest, 
że  w  Radzie  Miasta  Ełku  są  przypadki,  iż  radny  łączył  lub  aktualnie  łączy  mandat 
radnego z prowadzeniem działalności gospodarczej wykorzystując majątek gminy.  Pan 
Przewodniczący  poinformował,  że  kilka  razy  rozmawiał  z  wnioskodawcami 
i  przewodniczącym Komisji  Rewizyjnej,  aby wskazali  o których  radnych chodzi.  Nie 
otrzymał informacji. 
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Na  zapytanie  radnego  Tomasza  Bińczaka,  czy  to  pismo  znajdzie  odpowiedź, 
Przewodniczący  Rady  Miasta  poinformował,  że  po  przejrzeniu  oświadczeń  majątkowych 
złożonych przez radnych takiego przypadku w naszej Radzie nie zauważył. Pan Przewodniczący 
Rady  Miasta  zwrócił  się  z  prośbą  do  radnych  żeby  wskazali  konkretne  przypadki  łączenia 
mandatu radnego z wykorzystywaniem mienia gminy do działalności gospodarczej.

Zdaniem  radnego  Jerzego  Czepułkowskiego  wniosek  Komisji  Rewizyjnej 
Przewodniczący Rady Miasta powinien skierować do Prezydenta Miasta, który skieruje go do 
Wydziału  Mienia  Komunalnego  i  otrzymamy  informację,  czy  któryś  z  radnych  ma  zawartą 
umowę na wynajem lub dzierżawę mienia komunalnego.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta   Wojciech  Kwiatkowski  poinformował,  że  przy 
wyjeździe z marketu Kaufland ustawiony został znak: „Nakaz jazdy w prawo za znakiem”. Znak 
ten pojawił się w związku z organizacją ruchu w dniu 1 listopada i stoi do dnia dzisiejszego. 
Radny poprosił o wyjaśnienie na piśmie uzasadnienia pozostawienia tego znaku. 

Radny Tomasz Bińczak poinformował, że otrzymał odpowiedź na interpelację zgłoszoną 
na sesji  w dniu 28 kwietnia b.r.  ,   -  pismo Prezydenta Miasta z dnia 8 grudnia 2009r.,  znak 
OR.0114/65/09 oraz  pismo  podpisane  przez  Dyrektora  MOSiR z  dnia  8  grudnia  2009r.,znak 
L.Dz.  686/09.   Zdaniem  radnego  odpowiedź  jest  niegrzeczna,  a  co  do  terminu  udzielenia 
odpowiedzi nie chce się wypowiadać.  Radny prosi, aby na zadawane przez Niego interpelacje 
odpowiedzi udzielał Prezydent Miasta, a nie  Dyrektor MOSiR. 

Radny Romuald  Baranowski  poruszył  problem spóźniania się radnych na posiedzenia 
komisji.  Fakt  taki  miał  miejsce  przed  posiedzeniem  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa 
i Porządku oraz przed posiedzeniem Komisji Budżetowej i Rozwoju Gospodarczego gdzie nie 
można było rozpocząć posiedzeń ze względu na brak quorum.

Prezydent Miasta Tomasz Andrukiewicz poinformował o zapowiadanym przyspieszeniu 
ogłaszania  i  rozstrzygania  konkursów  w  ramach  Regionalnego  Programu  Operacyjnego 
Województwa  Warmińsko-mazurskiego  i  związaną  z  tym  prawdopodobną  koniecznością 
modyfikacji planów inwestycyjnych miasta w roku 2010.

Wywiązała się dyskusja.

Do punktu –7-      
Wobec  wyczerpania  porządku  obrad  Przewodniczący  Rady  Miasta  Waldemar 

Pieńkowski  zamknął  obrady  XLVI  nadzwyczajnej  sesji  Rady  Miasta  w  dniu   11  grudnia 
2009 roku  o godzinie 1545 .
Protokołowała:
Elżbieta Liziewska      Przewodniczył obradom:

        Waldemar Paweł Pieńkowski
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